
Zápis ze zasedání zastupitelstva Obce Rasošky č. 8 ze dne 6. 6. 2023 

Č.j. OUR/93/2023                                                                                     Sp. Zn. 101.2.1 A10 

 

  

Místo konání : Obecní úřad Rasošky 

Začátek jednání: 18:03 hod.   

Konec jednání :  19:50 hod. 

 

Přítomni: Oldřich Rezek, Ing. Pavel Pouznar, Ing. Martina Krystová, Petr Pilař,   

                Markéta Alinová, Ing. Bc. Luboš Rejl, Karel Jandík 

                                      

Omluveni: Markéta Alinová opustila zasedání v 19:20 hod z pracovních povinností 

 

Pořad jednání: 

1. Počet přítomných 7 – zastupitelstvo je usnášeníschopné                                                                                                        

2. Zapisovatel: Bc. Tereza Jansová 

    Ověřovatelé: Ing. Bc. Luboš Rejl, Ing. Pavel Pouznar 

                          

3. Program  

1. Schválení programu zasedání 

2. Volba zapisovatele, ověřovatelů 

3. Kontrola usnesení 

4. Smlouva oprava vodojemu 

5. Smlouva o zřízení věcného břemene - ČEZ 

6. Záměr o směně pozemků – Město Jaroměř 

7. Směnná smlouva – Město Jaroměř 

8. Darovací smlouva – Pečovatelská služba Město Jaroměř 

9. Dohoda o spádovosti MŠ – Vlkov 

10. Dohoda o spádovosti MŠ – Nový Ples 

11. Rozpočtové opatření č. 6 

12. Agrivoltaika – informace 

13. Různé a diskuze 

14. Dodatek ke smlouvě – Sport Klub 

15. Dohoda o sdružené investici Vlkov – Rasošky 

16. Asistované setkání 

17. Příspěvek na fotbalový kemp 

18. Příspěvek na nohejbalový turnaj 

 



1. Schválení programu. Starosta obce zahájil zasedání a uvítal přítomné. Oznámil, že je 

přítomno 7 zastupitelů – zastupitelstvo je usnášeníschopné. Přednesl program jednání a ten byl 

schválen. 

 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů. Zapisovatelkou byla navržena Bc. Tereza Jansová, jako 

ověřovatelé Ing. Bc. Luboš Rejl a Ing. Pavel Pouznar. Schváleno. 

 

3. Kontrola usnesení. Zadané úkoly nebyly. 

 

4. Starosta obce předložil ke schválení smlouvu o dílo s panem Bc. Václavem Dolejšem 

na opravu věžového vodojemu. Cenová nabídka na tuto smlouvu již byla na zasedání 

zastupitelstva projednávána. Jednou třetinou se na této opravě bude podílet obec Vlkov. 

Smlouva byla schválena. Cenová nabídka byla na 375 000,- Kč bez DPH, obec Vlkov se bude 

podílet třetinovou částkou (na základě počtu obyvatel). 

 

5. Starosta předložil ke schválení smlouvu o zřízení věcného břemene se společností ČEZ. 

Jedná se distribuční soustavu „IV-12-2024217 Rasošky – knn pro p.č. 1592/59“. Již byla 

zastupitelstvem obce schválena smlouva o smlouvě budoucí. Smlouva byla schválena. 

 

6. Starosta předložil záměr o směně pozemků s Městem Jaroměř. Již bylo dříve na zasedání 

zastupitelstva projednáváno. Obec Rasošky přenechá Městu Jaroměř pozemky parc.č. 1865/9, 

2113/1 v k.ú. Rasošky vedoucí k Josefovskému hřbitovu výměnou za pozemky parc.č. 1865/7, 

1865/2, 1866/3, 725/10 v k.ú. Rasošky. Záměr byl schválen. 

 

7. Starosta předložil ke schválení Směnnou smlouvu s Městem Jaroměř navazující na záměr 

o směně pozemků s Městem Jaroměř viz. bod 6. Smlouva byla schválena. 

 

8. Starosta předložil ke schválení darovací smlouvu s Městem Jaroměř. Dar ve výši 42 366,- 

Kč bude použit na úhradu služeb Pečovatelské služby. Vyúčtovává se každý půlrok a týká se tří 

občanů Rasošek. Smlouva byla schválena. 

 

9. Starosta předložil ke schválení dohodu s obcí Vlkov o vytvoření společného školského 

obvodu spádové mateřské školy. Smlouva se uzavírá na jeden rok. Smlouva byla schválena. 

 

10. Starosta předložil ke schválení dohodu s obcí Nový Ples o vytvoření společného školského 

obvodu spádové mateřské školy. Smlouva se uzavírá na jeden rok. Smlouva byla schválena. 

 

11. Rozpočtové opatření - přesunuto za poslední body jednání. 

 

12. Agrivoltaika. Téma bylo již projednáváno na předchozích zasedání zastupitelstva. Dne 

27. 4. 2023 proběhla neveřejná schůzka s představiteli společností a zastupitelstvy všech tří 

zúčastněných obcí (Rasošky, Vlkov, Nový Ples). Zastupitelé byli informováni, že proběhne 

veřejné setkání s představiteli společností a občany. V Rasoškách se toto setkání bude konat 20. 

6. 2023 v 17:30. Očekává se hojná účast. Starosta požádal místní spolky o pomoc při stavění 

stanu. Obcí proběhly roznosy dvou letáků do schránek občanů. K prvnímu se přihlásil p. Červa. 

Důvodem dle jeho slov bylo to, že o tomto záměru nejsou občané Rasošek dostatečně 

informování a zároveň se domnívá, že zastupitelstvo nepodniká dostatečné kroky k odvrácení 

záměru. Druhý roznos letáků byl iniciativou Ing. Martiny Krystové, její snahou bylo ubezpečit 

spoluobčany, že zastupitelstvo obce s chystaným záměrem investorů také nesouhlasí. Starosta 

paní Ing. Martině Krystové za toto poděkoval. Pokračovala dlouhá diskuze zastupitelů 



i spoluobčanů, jak lze tento záměr investorů zastavit. Z této diskuze vyplynulo možné řešení 

ve změně územního plánu. Toto bude probráno na odboru Výstavby Města Jaroměře. Ale je 

možné, že se záměr nebude vázat na územní plán obce, ale na rozvoj Královéhradeckého kraje. 

Ing. Pavel Pouznar dodal, že navíc nejde jen o územní plán obce Rasošky, ale také o územní 

plány obcí Vlkov a Nový Ples. Paní Markéta Alinová vznesla dotaz o dříve zmíněné návštěvě 

MMR. Ing. Bc. Luboš Rejl odpověděl, že jako soukromá osoba byl navštívit MMR, a to se 

k tomu staví tak, že se podle novely zákona může jednat o stavbu v obecném zájmu na dobu 

určitou a potom by obec ani nebyla účastníkem řízení, neboť by žádné nemuselo proběhnout. 

Mělo by stačit pouze povolení od společnosti ČEZ. Pan Zolman navrhl informovat o chystaném 

záměru investorů prostřednictvím datové zprávy společnost Lesy České republiky s.p. 

a požádal o odpověď, zda mají v úmyslu les v těsné blízkosti fotovoltaických panelů chránit 

a pokusit se stavbě zabránit. Ing. Pavel Pouznar potvrdil, že obec tuto zprávu s dotazem odešle. 

Ing. Martina Krystová ještě doplnila, že 8. 6. 2023 má zasedat rada Památkového ústavu. 

Starosta tuto diskuzi ukončil pozvánkou na setkání s investorem. Setkání se bude konat 15. 6. 

2023 v obci Vlkov, 20. 6. 2023 v obci Rasošky a 23. 6. 2023 v obci Nový Ples. 

 

13. Různé a diskuze posunuto za dodatečně doplněné body programu. 

 

14. Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu „Bufetu ve sportovním zařízení obce Rasošky“. V dodatku 

je zahrnuto zavedení pevného příplatku za každou akci s uzavřenou společností. Karel Jandík 

upřesnil, že letos to byly zatím tři takovéto akce a průměrně jich bývá 10 za rok. Petr Pilař 

vznesl dotaz, co k tomuto vedlo. Starosta odpověděl, že zvýšené vyúčtování a zálohy 

za spotřebu elektrické energie, které by bylo tímto částečně kompenzováno a zároveň jako 

určitá satisfakce občanům, když je zařízení v provozní době uzavřeno pro veřejnost. 

Dodatek smlouvy byl schválen. 

 

15. Schválení dohody o sdružené investici při provozování vodojemu mezi obcemi Rasošky 

a Vlkov. Starosta uvedl, že místní Vodojem zásobuje i občany obce Vlkov, a proto se budou 

spolupodílet na úhradě jeho opravy. Ing. Pavel Pouznar dodal, že obec Vlkov nemůže ze zákona 

investovat do majetku obce Rasošky, a proto navrhla tuto dohodu. Dohoda byla schválena. 

 

16. Asistované setkání. Toto téma bylo již probíráno na dvou zastupitelstvech. Dvakrát již bylo 

hlasováno o poskytnutí příspěvku na toto asistované setkání občanů a dvakrát nebylo schváleno. 

Opětovné projednávání navrhl Petr Pilař a Ing. Martina Krystová. Petr Pilař uvedl, že setkání 

slouží lidem, aby se vyjádřili, co je v obci trápí. Setkání vede mentorka. První setkání již 

proběhlo na náklady některých zúčastněných. Druhé setkání proběhne v červnu. Proběhla 

dlouhá diskuze na toto téma. Bylo znova otevřeno téma investice obce do kanalizace a zatím 

nerealizované investice na výstavbu sportovní haly. Ing. Pavel Pouznar uvedl, že obec měla 

a nadále má mít priority, do čeho investovat. Dále, že na realizaci nové kanalizace v obci nejspíš 

nebudou stačit naspořené prostředky, a to i s tím, že počítáme s 60 % dotací od státu. I přesto 

bude potřeba si vzít na toto úvěr. Pan Drbohlav uvedl, že asistované setkání má sloužit právě 

k tomu, aby se občané vyjádřili, co je jejich prioritou a nabídli své zkušenosti a kontakty. Paní 

Zacharová vznesla dotaz, proč je vůbec potřeba nová kanalizace, že jen přibydou poplatky 

za stočné. Ing. Pavel Pouznar vysvětlil, že obec je povinna dělat rozbory odpadní vody, 

z kterých vyplývá, že někteří občané vypouštějí načerno své odpadní vody. Navíc současný stav 

obecní kanalizace brání obci v rozvoji, například není možno dodělat inženýrské sítě v nové 

ulici a chodníky a parkovací stání na Lumerách. Nakonec starosta uvedl, že nechce obec 

zadlužit, protože po akci kanalizace bude potřeba další investice do opravy ulic. Ing. Martina 

Krystová přečetla a dovysvětlila návrh usnesení, které zastupitelstvo dostalo od navrhovatelů 

Petra Pilaře a Ing. Martiny Krystové. Přitom zdůraznila skutečnost, že v rámci Vesnice roku byl 



aktualizován Program rozvoje obce. Aktualizace proběhla vlastními silami některých 

zastupitelů, čímž obec ušetřila zhruba 50 000,- Kč. 

Příspěvek na asistované setkání nebyl schválen. 

 

17. Obec obdržela žádost o příspěvek na fotbalový kemp pro děti ve výši 20 000,- Kč. Kemp 

bude pořádán na rasošském fotbalovém hřišti od 24. 7. do 28. 7. 2023. Pořadatelem je TJ 

Rasošky z.s. Ing. Bc. Luboš Rejl vznesl požadavek, aby byly žádosti na jednání zastupitelstva 

podávány v řádném termínu. Dar byl schválen. 

 

18. Obec obdržela žádost o příspěvek na pořádání nohejbalového turnaje. Turnaj se bude konat 

v září, pořadatelem je TJ Rasošky z.s. Dar byl schválen. 

 

Návrat k bodu č. 11 – Rozpočtové opatření č. 6/2023. V rozpočtovém opatření je zahrnuto 

navýšení úhrad za elektrickou energii ve výši 262 000,- Kč, příspěvek na fotbalový kemp pro 

děti ve výši 20 000,- Kč a příspěvek na nohejbalový turnaj ve výši 6 000,- Kč. Rozpočtové 

opatření bylo schváleno. Ing. Martina Krystová požádala, aby byla občanům sdělena výše 

kompenzace na el. energii Sport Klubu. Pod delší diskuzi, kde bylo ze strany občanů 

poukazováno na uzavření bufetu 3x v sobotu, sdělil starosta, že kompenzace je ve výši zhruba 

20 000,- Kč. Ing. Martina Krystová a Ing. Bc. Luboš Rejl požádali, aby se toto napříště řešilo 

systémově. Rozpočtové opatření bylo schváleno. 

 

Návrat k bodu č. 13 – Různé a diskuze 

a) Starosta uvedl, že proběhla účast v soutěži Vesnice roku. Naše obec obdržela ocenění 

hejtmana kraje za Vedení kroniky. Za ocenění obec obdrží odměnu ve výši 30 000,- Kč. Starosta 

navrhl, aby tato odměna po obdržení byla rozdělena mezi 4 místní spolky. Myslivci chtějí 

na podzim pořádat oslavu k 60 letům myslivosti, takže tento příspěvek uvítají. Zahrádkáři, kteří 

se nejvíc angažují v pořádání Asistovaného setkání, můžou tento příspěvek použít na náklady 

spojené s tímto. Paní Pilařová vznesla dotaz, jestli by odměna nemohla být použita na novou 

znělku do obecního rozhlasu. Starosta odpověděl, že toto budeme řešit, až odměnu v průběhu 

podzimu obdržíme. Zároveň starosta uvedl, že s největší pravděpodobností v hodnocení naší 

obce byly strženy body právě za chybějící ČOV. O konkrétním využití odměny nebylo 

rozhodnuto. 

b) Starosta poděkoval všem spoluobčanům a místním spolkům, kteří se zúčastnili úklidu obce. 

Také poděkoval všem za uspořádaný Dětský den. TJ Rasošky a místním hasičům za uspořádání 

a dozoru na Pálení čarodějnic a Zahrádkářům za Burzu výpěstků. 

c) Ing. Bc. Luboš Rejl jako předseda kontrolního výboru uvedl, že již dva měsíce probíhá 

kontrola, která detailně přezkoumává vybrané smlouvy a plnění usnesení zastupitelstva obce, 

a také stížnosti občanů. Výstup předloží na příštím zastupitelstvu. 

d) Pan Holínský vznesl dotaz, kdy dojde k opravě dětského hřiště u krámu. Ing. Martina 

Krystová jako předsedkyně stavebního výboru uvedla, že projektově se to začíná realizovat 

tento rok 2023 a konečná realizace v roce 2024. 

e) Znovu byla rozpoutána diskuze na téma agrivoltaiky v okolí obce. Starosta opět uvedl, 

že investoři nemají definitivní verzi a vše probíhá pouze na úrovni informací. Žádná smlouva 

se nepodepisovala. Petr Pilař navrhl referendum, ale zároveň uznal, že nemá právní váhu. Ing. 

Pavel Pouznar uvedl, že p. Syrovátko používá k obhajobě projektu různé argumenty, jako 

podpůrný argument uvedl i skutečnost, že již po mnoho let dává obci každoročně peněžní dar 

v hodnotě 30 000,- Kč. Zároveň nabízí obci cca 2,5 mil Kč a 3 000 Kč každému odběrnému 

místu ročně jako kompenzaci za provoz fotovoltaické elektrárny. Smlouva byla předložena 

investory, z důvodu prezentace těchto přínosů, ale zastupitelé ji odmítli řešit. Ing. Martina 

Krystová poukázala na fakt, že smlouva neposkytuje obci právní jistotu. Současně apelovala 



na zákonem stanovené podmínky referenda v případě jeho konání. Ing. Bc. Luboš Rejl upřesnil, 

že 3 000 Kč na každé odběrné místo je dar, který obdrží obec a ta tyto prostředky může občanům 

poskytnout. Případné další dotazy na p. Syrovátka můžou občané vznést na chystaném setkání 

20. 6. 2023 v 17:30 hod. 

 

 

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání.  

 

  



Usnesení č. 8 ze zasedání zastupitelstva obce Rasošky ze dne 6. 6. 2023 

 

Zastupitelstvo obce Rasošky schvaluje:  

 

1.  Program jednání:  

               Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

2.  Zapisovatel i ověřovatelé:  

              Pro –7, proti – 0, zdržel se – 0  

 

3.  Smlouvu o dílo s panem Bc. Václavem Dolejšem na opravu věžového vodojemu: 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

4. Smlouvu o zřízení věcného břemene se společností ČEZ 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

5. Záměr o směně pozemků s Městem Jaroměř 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

6. Směnnou smlouvu s Městem Jaroměř 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

7. Darovací smlouvu s Městem Jaroměř – Pečovatelská služba 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

8. Dohodu o spádovosti MŠ s Obcí Vlkov 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

  

9. Dohodu o spádovosti MŠ o Obcí Nový Ples 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

10. Dodatek č. 1 ke smlouvě o nájmu „Bufetu ve sportovním zařízení obce Rasošky“ 

             Pro – 6, proti – 0, zdržel se – 1 (p. Jandík) 

 

11. Dohodu o sdružené investici při provozování vodojemu mezi obcemi Rasošky a Vlkov 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

12. Dar pro TJ Rasošky z.s. ve výši 20 000,- Kč 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

13. Dar pro TJ Rasošky z.s. ve výši 6 000,- Kč 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

14. Rozpočtové opatření č. 6/2023 

             Pro – 7, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

 

 

 



II.  Zastupitelstvo obce Rasošky neschvaluje:    

 

1. Částku ve výši 12 500 Kč na „Podporu setkávání občanů nad Rozvojem obce“ s postupným 

čerpáním dle proběhlých setkání 

             Pro – 3, proti – 3 (p. Rezek, p. Jandík, p. Alinová), zdržel se – 1 (Ing. Bc. Rejl) 

 

 

III.              Zastupitelstvo ukládá:     

 

                                                      

 

IV.  Zastupitelstvo bere na vědomí:  

 

 

 

 

Starosta obce Rasošky: Oldřich Rezek …………………… 

 

Ověřovatelé : Ing. Bc. Luboš Rejl     ……………………... 

 

                      Ing. Pavel Pouznar       ……………………… 

 

 

Zápis byl vyhotoven v obci Rasošky dne 8. 6. 2023 

 

Bc. Tereza Jansová ………………… 

 


